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1. Deschiderea ședinței 
Ședința a fost deschisă la ora 10.00 și s-a încheiat la ora 11.00 

2. Semnarea listei de prezență 
Din partea MT:  

SIMONA ISTTRATE – DTF 

ADELA VLĂDUȚ - DTF 

Invitați MT: 

LIVIU DRĂGAN – CNCF CFR SA 

ANCA PERJU – CNCF CFR SA 

LAURENȚIU MĂRCULESCU – BAICONS IMPEX SRL 

ELENA LAURENȚIA EPURE – BAICONS IMPEX SRL 

Reprezentanții societății civile 

IANCU MARIANA 

CUCULIS ADRIAN-CALIN 

MARISOIU ROXANA 

ADRIAN ALEXANDRU CRISTEA 

RAMONA STEFAN 

MOLDOVEANU CONSTANTIN 

DINU MIHAELA 

DINU GABRIEL 

GANDU LAURENTIU 

SFETCU SORIN-GEORGE 

PANĂ ION 

NEGRARU ALEXANDRA 

VLAD IOANA CEZARA 

ION AUREL 

Reprezentanții mass-media 
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BOGDAN MURGOCI – REALITATEA TV 

DIANA DUMITRAȘCU - TVR 

VITALIE COJOCARI – PROTV 

ADRIAN BĂRBULESCU – CLUB FEROVIAR 

ANDREEA GURBAN – KANAL D 

 

Secretariatul ședinței 

LAURENȚIU VOICU - DCRSPON 

ADRIAN OLTEANU - DCRSPON 

3. Prezentarea ordinii de zi a ședinței 
 
Temele aflate  pe ordinea de zi a şedinţei: 
 
I. Prezentarea și dezbaterea următoarele proiecte de acte normative: 

 Proiectul de Hotărâre a Guvernului privind aprobarea amplasamentului şi a 

declanşării procedurii de expropriere a imobilelor proprietate privată care 

constituie coridorul de expropriere aflat pe amplasamentul lucrării de utilitate 

publică de interes naţional „Modernizarea liniei de cale ferată Bucureşti Nord - 

Aeroport Internaţional Henri Coandă Bucureşti - Faza I: Racord c.f. la Terminalul 

T1, Aeroport Internațional Henri Coandă București”, de pe raza unităţii 

administrativ-teritorială Otopeni judeţul Ilfov 

4. Etape procedurale parcurse anterior ședinței 
Ministerul Transporturilor - MT a publicat, în data de 25.06.2019, în conformitate cu 

dispozițiile Legii nr 52/2003 privind transparența decizională în administrația publică, 

republicată, anunțul referitor la inițierea procedurilor de consultare publică cu privire la 

proiectul de Hotărâre a Guvernului privind aprobarea amplasamentului şi a declanşării 

procedurii de expropriere a imobilelor proprietate privată care constituie coridorul de 

expropriere aflat pe amplasamentul lucrării de utilitate publică de interes naţional 

„Modernizarea liniei de cale ferată Bucureşti Nord - Aeroport Internaţional Henri 

Coandă Bucureşti - Faza I: Racord c.f. la Terminalul T1, Aeroport Internațional Henri 

Coandă București”, de pe raza unităţii administrativ-teritorială Otopeni judeţul Ilfov 

stabilind în acest sens un termen de 14 zile în care cei interesați pot transmite în scris 

propuneri, sugestii, opinii cu privire la proiectele supuse dezbaterii publice. 
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Anunțul  a fost transmis atât către persoanele și asociațiile legal constituite care, în 

conformitate cu prevederile Legii nr 52/2003, au transmis o solicitare în acest sens cât 

și către confederațiile sindicale și patronale, reprezentative la nivel național. 

 

În data de 1 iulie 2019, a fost publicat pe site-ul MT, afișat la sediul ministerului și 

transmis celor interesați, anunțul cu privire la organizarea ședinței de dezbatere 

publică. 

5. Punctele de vedere exprimate de participanți cu privire la proiectul 

aflat pe ordinea de zi 
 
În deschiderea ședinței reprezentantul DCRSPON a informat participanții cu privire la 

procedura prevăzută de Legea nr. 52/2003 referitoare la desfășurarea ședinței lista 

celor înscriși la cuvânt și timpul alocat fiecărei persoane. Totodată a fost prezentată o 

scurtă descriere a prevederilor proiectului de act normativ. În continuarea discuțiilor 

fiecare dintre cei înscriși la cuvânt  și-au prezentat poziția referitoare la proiectul de 

act normativ: 

”Iancu Mariana: Sunt proprietara unui teren din zona care se doreşte expropriată. 

Sunt reprezentatul meu ca proprietar şi al rudelor mele care au aceiaşi suferinţă. 

Am venit în această şedinţă cu convingerea că se va lua în considerare că acest 

proiect nu este viabil şi nu-şi îndeplineşte aşa-zisele obiective de interes naţional 

pentru care ar trebui realizat. Angajamentul Federaţiei Române de Fotbal faţă de 

FIFA a fost că va construi un metrou, nu o altă cale ferată, care distruge terenurile, 

casele oamenilor, liniştea şi mai ales siguranţa acestora, precum şi a călătorilor. 

Imaginaţi-vă cum pot să trăiască aceşti oameni cu gândul că la fiecare 20 de 

minute, între orele 5:00 şi 24:00 trece trenul pe lângă casa sau pe lângă parcul 

dumnealor. Ce siguranţă au călătorii? De ce promitem ceea ce nu putem să facem? 

Unde este adevărul şi cine ar vrea ca noi să nu îl aflăm? De ce mai trebuie o cale 

ferată când deja există cale ferată care ajunge în incinta aeroportului? Ce utilitate 

va avea această cale ferată pe care doriţi să o construiţi după terminarea 

campionatului? Aceiaşi ca şi linia de tren care aduce acum pasagerii la aeroport? 

Am dori să ştim ce studiu de impact socio-economic s-a făcut cu privire la acest 

proiect pe care îl analizăm astăzi şi cum acest proiect devine peste noapte un 

proiect de interes naţional. Un campionat european de fotbal, la care s-au înscris 

reprezentanţii noştri trebuie să fie realizat pe distrugerea terenurilor şi a 

proprietarilor? Unii dintre ei, cum este şi mama mea, sunt cetăţeni ai acestui oraş 

şi sunt acolo din generaţie în generaţie, au trăit acolo, trăiesc acolo, străbunicii au 

luptat acolo şi au primit acest teren. Credeţi că pentru acest campionat european 

de fotbal şi mai precis 4 meciuri ce se vor juca la Bucureşti, se vor umple 

stadioanele şi va fi mândria acestei ţări pe lacrimile şi dezamăgirea oamenilor 

care au avut numai de suferit în această zonă? În primul se face încă o dată 

nedreptate proprietarilor ce au teren în această zonă şi ale căror terenuri sunt 
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încadrate în categorii sub nivelul real al terenului pe piaţă. Dacă se face o analiză 

din banii daţi pentru despăgubiri veţi vedea că din totalul de 6.945.256,81  ron, 

2.964.984 de lei revin companiei Aeroportului Otopeni, aproximativ 43% din 

aceste despăgubiri pentru exproprieri revin Aeroportului, deci revin înapoi în 

Ministerul Transporturilor. Întotdeauna proprietarii de rând, contribuabilul care 

nu ştie cum să facă rost de bani să fie la zi cu plata impozitelor va fi cel din urmă. 

Cum se pune problema terenului afectat în zona de siguranţă şi de zona de impact, 

care trebuie să fie 20 de metri, respectiv 100 de metri faţă de axul căii ferate? Ce 

se mai poate face cu terenul pe care calea ferată trece în diagonală? Cum se va 

mai avea acces la aceste terenuri? A gândit cineva şi din această perspectivă? Îşi 

doresc terenurile noastre? Foarte bine, să ofere un preţ real şi să achiziţioneze 

terenurile în limita în care pun restricţii, iar în condiţiile în care acestea vor fi 

afectate major, să se cumpere de către Ministerul Transporturilor la preţul real şi 

să faceţi cu ele ce doriţi. Ştiţi cum este în Otopeni? O casă demolată şi îngropată 

în curtea vecinilor în 1989, două terenuri moştenire, care se doreşte a fi 

expropriate în anul 2019, două terenuri moştenite care se vor expropria prin 

modernizarea aeroportului. Credeţi că s-a schimbat ceva în dorinţa de reparare 

morală şi materială echitabilă? Mereu trebuie să se ajungă la procese 

interminabile cu instituţiile de stat pentru a ne rezolva problemele create de... ştim 

cu toţii cine, nu ştim. În speranţa că şi dumneavoastră, ca şi cei de aici, înţelegeţi 

şi ne veţi sprijini, credem că acest proiect va trebui total regândit. Reprezentanţii 

Ministerului Transporturilor să nu creadă că noi nu ştim ce se întâmplă acum în 

zonă. Nu am crezut niciodată că după 89 cu buldozerul, tot buldozerul va fi arma 

de bază a instituţiilor de stat în lupta cu omul de rând. Dorim ca în toate proiectele 

care se fac în această ţară să se simtă dorinţa de bine şi empatia, să îşi spună 

cuvântul şi să înţeleagă că sunt reprezentanţii noştri, ai celor care le-am acordat 

girul de a ne reprezenta. Şi dumneavoastră, cei care gândiţi asemenea proiecte, 

aveţi datoria morală să înţelegeţi că trebuie să faceţi lucruri şi fapte bune pentru 

noi toţi, nu să treceţi cu buldozerele în vieţile oamenilor care au mai rămas în 

această ţară. Vă mulţumesc. 

 

Cuculis Adrian: În primul rând vreau să fac menţiunea că reprezint pe 

antevorbitoarea mea şi cu privire la afirmaţiile pe care dânsa le-a făcut o să vin 

să fac nişte precizări.  

 

Cuculis Adrian: Eu încerc să rezum discuţia. Sunt 3 paliere de discuţie cu privire 

la proiectul pe care l-aţi pus în dezbatere publică. În primul rând discutăm despre 

această zonă de protecţie şi în acelaşi timp şi zonă de siguranţă. Eu am un plan 

care el tot s-a modificat, fie că vorbim despre unul din imobilele pe care urmează 

să le expropriaţi parţial, despre o zonă care nu respectă cerinţele minimale. Ştim 

cu toţii că Ministerul Transporturilor poate să dea o derogare până la un minim 

de 10 metri de la axul liniei de cale ferată până în poarta proprietăţii ce urmează 

să fie expropriată. De esenţă, cine a dispus aceste exproprieri sau proiectul de 
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expropriere nu ştiu de ce s-a gândit că ar fi bine să exproprierem jumătate din 

terenul respectiv, sigur suma şi costul exproprierii este o altă discuţie, în condiţiile 

în care pe acolo urmează să treacă o linie de cale ferată. Linia asta de cale ferată, 

şi avem un proiect care s-a transformat în hotărâre de guvern, vorbim despre 

Ministerul Mediului, dă nişte recomandări cu privire la amplasarea acestor linii 

de cale ferată. În primul rând, cei care urmează să locuiască în proximitatea unei 

linii de cale ferată într-un viitor, dar nu specifică clar Ministerul Mediului, pot 

dezvolta boli cardiovasculare, boli pulmonare, respiratorii şi aşa mai departe. 

Deci de esenţă, un prim punct pe care aş vrea să-l aveţi în vedere ar fi acela de 

expropriere totală a proprietarilor din zona respectivă. Aici există puncte de 

vedere diferite pentru că pe de o parte discutăm despre sănătatea populaţiei acolo 

unde avem persoane care încă vor locui dacă proiectul de hotărâre de guvern va 

rămâne în picioare, şi există şi terenuri agricole. Acolo nu discutăm despre 

siguranţa populaţiei, ci discutăm pur şi simplu despre corectitudinea exproprierii 

cu privire la faptul că cel puţin 2 persoane pe care le veţi auzi în discuţia de astăzi, 

linia de cale ferată va tranzita exact mijlocul terenului şi având în vedere acea 

zonă de protecţie, acea zonă de siguranţă, terenul este impracticabil. Acesta ar fi 

primul punct de vedere. Vă rog să aveţi în vedere, atunci când veţi lua deciziile 

că proiectul pe care-l am eu aici în faţă, parvine de la guvern, avem acest număr 

cadastral, e şi greşit numărul cadastral... 

 

- Am făcut o cerere. Astăzi o vom înregistra. 

 

Cuculis Adrian: Bun. Eu o să dau numărul cadastral de pe proiect, este 11D53. 

Are o zonă minimală faţă axul... 

 

- Aţi transmis şi pe e-mail această... 

 

Cuculis Adrian: Avem punctul de vedere, sigur că da, de 6,10 metri, deci iacătă 

că încălcăm în primul rând legea. Încă un punct extrem de important se referă la 

preţul de evaluare. Colegul meu o să vă aducă în discuţie de ce nu puteţi să 

mergeţi pe preţul de evaluare reglementat de către grila notarială. Inclusiv 

ALEVAR, asociaţia evaluatorilor din România, nu agreează în calup să fie luat 

în vedere acele preţuri pe care ei le idintifică şi le transmit notarilor publici pentru 

că alea sunt nişte preţuri de referinţă. Pe de altă parte, dacă totuşi urmează să 

rămâneţi pe acest proiect, exproprierile respective trebuie să fie făcute la un preţ 

rezonabil, la un preţ corect şi să avem în vedere că legislaţia în materie aplică de 

fapt tuturor celor care urmează să fie expropriaţi inclusiv o sumă cu titlul de 

daune. Legea prevede cuantumul acesta pe care trebuie să-l aveţi în vedere pentru 

că oamenii urmează să aibă un tren prin curte. O să-l las pe colegul meu. Acestea 

sunt cele 3 puncte importante: odată legea să fie respectată, siguranţa cetăţenilor, 

care derivă şi asta din proiecte naţionale şi din proiecte de lege care s-au 
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transformat în legi şi nu în ultimul rând o valoare reală a sumelor ce urmează a fi 

plătite. Mulţumesc. 

 

 

Marişoiu Roxana: În primul rând, ca şi proprietari am gândit că acest proiect de 

hotărâre de guvern ne afectează dreptul de proprietate, aşa cum este garantat în 

Constituţia României, articolul 44, precum şi primul articol din protocolul I al 

Convenţiei Europene a Drepturilor Omului. Considerăm că instituţiile statului nu 

au analizat în mod corect şi real dacă este util să se construiască această cale 

ferată, mai ales că există încă 2 căi ferate funcţionale: una care deserveşte 

Aeroportul Otopeni aducând cantităţile considerabile de kerosen şi încă o cale 

nefolosită care a fost făcută cu mulţi ani înainte şi care se ştie că este funcţională, 

ducând călători către aşa-numitul punct oprire Otopeni, o haltă care se află în 

câmp, realizată tot la modul acesta, în spiritul acestei utilităţi publice de care uzăm 

acum atât de mult şi care are performanţa de 0 călători pe călătorie. Nimeni nu 

foloseşte acest sistem. Linia există, o puteţi moderniza cu fonduri foarte puţine, 

mult mai puţine decât se doreşte a fi această linie nouă, viaduct, modernă, foarte 

modernă, dar care de fapt, pe anumite porţiuni se spune că este neelectrificată şi 

de aici noi înţelegem că este chiar o locomotivă diesel, ceea ce înseamnă că are 

un impact major asupra mediului. Aţi vorbit despre impactul acesta minim care 

nu reiese de nicăieri. Nu există transparenţă publică, nu aţi făcut public acest 

impact socio-economic şi mai ales de mediu, şi noi nu ştim în condiţiile în care 

eu voi locui la 6 metri de marginea acestui viaduct, la fereastra mea la numai 6 

metri se va perinda această cale ferată, va veni non-stop efectiv. Voi avea vibraţie, 

voi avea zgomot, nu există niciun studiu de impact din nota de fundamentare sau 

nu le-aţi făcut publice sau nu le voiţi a fi făcute publice şi le dorim. Vă anunţ că 

noi proprietari care am semnat şi o petiţie, ne dorim încă o dezbatere publică 

pentru că avem nevoie să ştim care este acest impact socio-medio-economic. Şi 

revenind la ceea ce spuneam - care este impactul minim, când noi nu vom avea 

utilităţi? Praf este de acum. Copiii care se joacă în patinoarul Ţiriac de acum stau 

în praf, în aceea mizerie care e ridicată de tonajele uriaşe, de camioanele care vin 

şi care ridică pur şi simplu. Aţi făcut defrişări în zonă, copiii sunt acolo se joacă 

în voie. Cum este posibil? Este absolut inuman ceea ce ne faceţi. Practic ne furaţi 

viaţa. Cum mă puteţi obliga pe mine ca individ să trăiesc lângă o cale la 

proximitatea de 6 metri? Care dintre dvs de aici aţi face schimb cu mine? Vă 

donez această casă dacă sunteţi în stare să locuiţi până la sfârşitul vieţii voastre 

acolo în această casă. Sunt revoltată, consider că mi se fură viaţa. Efectiv mi se 

fură viaţa. Nu îmi puteţi dicta cum să trăiesc pentru că eu am muncit pentru tot 

ceea ce am, fiecare cent care a fost pus acolo este munca mea şi nu aveţi dreptul 

să mi-o luaţi. Sunt revoltată maxim. Nu puteţi să faceţi aşa. Ce fel de oameni 

sunteţi? Vecina mea plânge în continuu de atunci. V-aţi pus vreodată în locul 

nostru? Niciodată. Ce fel de creştini sunteţi? Cu numele sau poate nici nu sunteţi 

botezaţi în credinţa ortodoxă.  
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- Este viaţa mea, mă afectează pe mine personal şi dacă dvs nu înţelegeţi este 

grav. Revenind. Se fac foarte mari ... deci între ce a spus domnul avocat şi ce a 

prezentat aici, adică ce aţi prezentat dvs la guvern, proiectul acela şi în care casa 

mea apare la o distanţă de margine de 6.1 metri, asta este distanţa corectă şi 

comunicatul CFR, care a apărut ulterior şi care a fost o dezinformare, spunându-

se că o margine oarecare, nu ştim care, are 14 metri către o lungime nu ştiu care 

şi că distanţa la ax de la prima casă, adică a mea pentru că despre asta discutăm, 

este de 12.18 metri în condiţiile în care este de 10 metri. Apare şi pe plan. Doi - 

nu a venit nimeni să facă măsurătoarea pe teren, nu a vorbit nimeni cu noi, să 

intre în casă să vadă câte utilităţi avem. S-a propus acolo o sumă ridicolă de 

expropriere. O bătaie de joc. Mie mi se oferă 2% din proprietatea pe care o am 

pentru că eu nu voi mai putea folosi la nimic din totalul real imobiliar al valorii 

casei, mie mi se oferă 2%. Asta este evaluarea care s-a făcut şi v-o pun la 

dispoziţie. Ca să trăiesc acolo în mizerie, praf, fum, ce o mai fi. Ăsta este preţul 

pentru că sunt un bun cetăţean, îmi plătesc impozitele ş.a.m.d. Liberul acces, iar, 

nu se spune nimic despre utilităţi. În cât se vor construi? Noi avem case acolo. 

Cum vom trăi? Unde vom trăi? Fără să fim deserviţi de lumină, apă, gaz, 

canalizare. Ce se întâmplă cu noi? Nu şi-a pus nimeni problema. De ce nu aţi 

venit niciodată să vorbiţi cu noi? Nu există nicio transparenţă decizională. Nivel 

de vibraţie, nu s-a făcut niciun studiu. Vă rog să faceţi studii. De asta vă rugăm 

să mai avem o dată şedinţa publică, vă rugăm să faceţi studii despre vibraţie, 

despre zgomotul şi poluarea fonică la care suntem expuşi. S-au făcut cumva 

simulări asupra numărului de decibeli care o să se întâmple acolo? Cum se poate 

spune că există o protecţie de zgomot? În ce fel mă protejează pe mine protecţia 

de zgomot de un eventual accident? Oricând poate sări trenul ăla de pe linie în 

casa mea în care dorm. Cum se poate aşa ceva? E revoltător. Nu mai vorbim 

despre sumele propuse exproprierii care încalcă principiul plăţii unei despăgubiri 

drepte către părţile expropriate şi cărora li se datorează o despăgubire dreaptă. 

Exemplele sunt mute şi grăitoare. În consecinţă, noi ne dorim ca proprietari şi 

vreau să fie înregistrată petiţia şi vreau să fie luată în calcul încă o şedinţă publică, 

ne dorim continuarea proiectului existent de cale ferată. Sunt două rute: cea care 

transportă kerosen şi cea care încă se face cu microbuzul de la halta către Otopeni, 

care a fost făcută acum câţiva ani sub semnul utilităţii publice şi care nu are nicio 

utilitate publică. Vrem să se utilizeze eficient banul public, căci dacă vom renova 

câteva căi ferate de pe acolo nu cred ... costurile se vor ridica la costurile 

exproprierii, da? Utilizarea căilor alternative de transport, liniile expres pe 

perioada campionatului de fotbal şi a căi existente. Căci există o cale, da? Să nu 

mai spunem că nu există. Este dezinformare, da? Respectarea principiului plăţi 

unei despăgubiri drepte. Luat în calcul la valoarea de piaţă imobiliară, căci noi 

toţi aceşti proprietari care ne aflăm aici în sală nu am cumpărat casele din grilele 

notariale, ci de pe piaţa imobiliară. Sunteţi conştienţi? Dvs v-aţi luat din grilă? 

Care dintre dvs v-aţi luat casa din grilă? Şi să ne puneţi la dispoziţie anexa 1, 
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planul de amplasament, studiul de fezabilitate pentru proiect şi studiul pentru 

impactul socio-medio-economic menţionat în nota de fundamentare la proiectul 

HG. În final, vă transmit că ne încălcaţi grav un drept fundamental la viaţă. 

Mulţumesc! 

 

- Adrian Alexandru Cristea:Bună ziua! Ca şi colegul meu sunt avocat, sunt avocat 

al societăţii Comtel Focus SA, care operează hotelul Vienna House vis-a-vis de 

Aeroportul Otopeni. Am formulat un punct de vedere în scris pe care l-am 

înregistrat vineri, la registratura ministerului şi sunt aici să expun punctul de 

vedere şi oral pentru a înţelege mai bine impactul asupra hotelului. În primul rând 

este vorba de încălcarea acelei zone de protecţie şi siguranţă feroviară. 

Reprezentanţii societăţii Arcada Company care urmează să construiască 

respectiva cale ferată s-au prezentat şi au vorbit cu reprezentanţii hotelului, 

arătându-ne efectiv cu aproximaţie pe unde vor fi pilonii trenului. Pilonii trenului 

vor trece chiar prin curtea hotelului care v-a fi expropriat parţial, astfel încât nu 

va mai beneficia de locurile de parcare pe care le are în acest moment. Trecând 

prin curtea hotelului distanţa dintre pilonii de cale ferată şi hotel va fi cu siguranţă 

mai mică de 20 metri, astfel încât pe lângă faptul că se intră în zona de protecţie 

şi siguranţă feroviară, acest lucru poate avea un impact semnificativ asupra 

structurii de siguranţă a hotelului şi asupra sănătăţii şi chiar vieţii, integrităţii 

corporale a angajaţilor hotelului şi a oaspeţilor hotelului. Este o distanţă efectiv 

atât de mică încât funcţionalitatea hotelului ar putea fi grav afectată. Mai mult 

decât atât, se pune problema, aşa cum au spus şi persoanele dinaintea mea, nu 

există niciun studiu care să documenteze nivelul decibelilor care va fi emanat de 

către tren, de către respectiva cale ferată. Nu cunoaştem care va fi acest nivel şi 

nu cunoaştem în ce măsură acest nivel al decibelilor va afecta sau nu proprietatea 

noastră. În ipoteza în care totuşi veţi merge mai departe şi veţi construi calea 

ferată prin curtea hotelului este imperios necesar să fie montate acele panouri 

fonoizolante. Fără ele s-ar putea ca proprietarii din zonă, noi, dar şi proprietăţile 

adiacente să nu mai poată fi folosite. Mai mult, având în vedere că ni se ia toată 

parcarea, pe lângă faptul că e posibil să nu mai putem îndeplini condiţiile 

referitoare la numărul minim de locuri de parcare, o să fie o problemă în legătură 

cu protecţia şi siguranţa oamenilor care locuiesc sau care lucrează în hotel spre 

exemplu.  De ce? Având în vedere că calea ferată va trece la un nivel de 6 m pe 

lângă hotel - deci va avea o înălţime de 6 m - în aceste condiţii pătrunderea 

autospecialelor care ar trebui să stingă un eventual incendiu de pe partea hotelului 

care dă spre calea ferată, va fi imposibilă. Caz în care în cazul unui incendiu o să 

fie imposibil să fie stins acel incendiu. Despre nivelul de zgomot v-am spus. 

Despre daunele structurale cauzate hotelului, evident nu avem un studiu de 

fezabilitate dar având în vedere proximitate căii ferate faţă de hotel, e imposibil 

ca structura de rezistenţă a hotelului să nu fie afectată. Dacă spuneţi că nu va fi 

afectată prezentaţi-ne acel studiu ca să ne dăm seama să ştim. Astfel aşa cum a 

spus antevorbitoarea mea avem nevoie încă de o dezbatere publică cu 
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documentele din anexa 1 puse pe masă, ca să ştim despre ce vorbim în mod 

concret şi s-ar putea ca observaţiile noastre să se multiplice în momentul ăla sau 

din contră să spune OK acest lucru nu ne va afecta, deşi mă îndoiesc. Astfel aşa 

cum s-a exprimat mai devreme cineva - e imperios necesar ca despăgubirea să se 

facă la valoarea de piaţă pe de o parte, dar nu numai atât, trebuie acoperite şi 

daunele cauzate proprietarilor expropriaţi. În speţă, noi vom fi în cazul nostru 

particular, s-ar putea cifra de afaceri a hotelului să scadă suficient de mult. Sau s-

ar putea să fim nevoiţi să montăm alte geamuri, ca să facem faţă nivelului de 

zgomot şi este imperios necesar ca această despăgubire să cuprindă toate acele 

costuri suplimentare pe care proprietarii din zonă le suportă. De curând hotelul a 

fost modernizat, este o investiţie foarte mare a unui lanţ internaţional de hoteluri, 

astfel încât ar fi păcat să se întâmple acest lucru, în condiţiile în care există deja 

cale ferată. Noi am pus inclusiv în punctul nostru de vedere că se poate merge 

până la punct oprire aeroport. De acolo evident, dacă este cazul se poate construi 

o mică cale ferată, dacă se poate evident. Dacă nu se poate construi un circuit 

 prin care cetăţenii care merg cu trenul la aeroport să poată merge în condiţii 

de siguranţă astfel încât numărul persoanelor afectate şi daunele cauzate de 

expropriere cu siguranţă va fi mult mai mic. Calea ferată deja există, investiţia 

din partea ministerului sau din partea  autorităţii contracte ar fi mult mai mic şi 

numărul persoanelor afectate ar fi mult mai mic. În consecinţă, în primul rând vă 

solicităm deviere coridorului de expropriere până la punct oprire aeroport, iar în 

condiţiile în care acest lucru nu se poate întâmpla, vă solicităm plata unei 

despăgubiri adecvate care să ţină cont inclusiv de articolul 26 din Legea 

nr.33/1994 privind exproprierile. Aşadar, să includă toate daunele cauzate 

proprietarilor şi de asemenea evident, v-am vorbit de panourile fonoizolante şi vă 

mai facem o propunere - în situaţia în care se va ajunge totuşi să se facă acest 

proiect pentru Campionatul european, pentru că mai departe de atât nu cred că 

există o cerere stringentă în acest sens ar fi bine să se mai construiască o cale 

ferată lângă hotelul nostru sau un pic mai în faţă. De ce spun asta? Ne închipuim 

că trenul va încetini în momentul în care va trece pe acolo şi de asemenea va fi 

benefic pentru angajaţii hotelului, există o clădire de birouri în zonă,  iar angajaţii 

din acea clădire de birouri ar putea să ajungă cu trenul în zona respectivă. Pentru 

locuitorii din zonă, o mică staţie, care va reduce impactul trecerii trenului prin 

acea zonă, va fi una benefică. Evident aceasta este o solicitare în subsidiar pentru 

că în primul rând ne dorim devierea coridorului de expropriere. Vă mulţumesc!  

 

Dinu Mihaela: În primul rând vreau să vă spun că eu am primit această casă 

moştenire. Este casa mea, făcută de părinţii mei iar eu tot ce am avut şi tot ce am 

muncit toată viaţa mea am băgat în acea casă. Vă daţi seama că nu o să mai aibă 

nicio valoare casa mea! Eu sunt bolnavă! De foarte mulţi  eu îmi tratez o depresie, 

cum o să stau cu trenul în cap? Dacă puteţi să-mi spuneţi! Dacă nu putem schimba 

locurile!!! Veniţi dumneavoastră să staţi acolo!! Veniţi să staţi în locul meu, cu 

avioanele, cu trenul, cu tot! N-a venit nimeni să ne întrebe! Îmi daţi ce? Aveţi 
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impresia că ne despăgubiţi? Nu aveţi bani să mă despăgubiţi. Pentru mine totul 

are şi valoare sentimentală, am trăit acolo, am crescut acolo, m-am născut. Şi vine 

cineva să-mi aducă trenul în curte? Ce înseamnă asta? De ce vă bateţi joc de noi! 

Ca domnul care a apărut la televizor că ce vă plângeţi de cucu albastru şi de nu 

ştiu ce! Faceţi şi mişto de noi, după ce că ne distrugeţi viaţa! Faceţi şi mişto de 

noi! Ne-a întrebat cineva? Cum o să mai trăiesc în casa aceea? Vă rog frumos să-

mi spuneţi. Am venit să cer nişte explicaţii. Vreau să-mi spuneţi cum o să stau 

acolo, cu trenul la câţiva metri de geam şi de uşă! Pe unde intru în curte? Pe sub 

tren? Mai sunt căi ferate, terminaţi-le pe alea, că oricum nu folosesc nimănui. 

Măcar explicaţi-ne care sunt interesele ca să înţelegem! Nu foloseşte nimănui 

acest tren care ne trece prin casă şi prin viaţă. Vă rog să-mi spune cum aţi 

reacţionat dvs dacă după o viaţă de muncă ar veni unul şi ar zice, vă aduc trenul 

în curte şi vă trece pe la geam. Nu primesc niciun răspuns! Nimeni nu vrea să îmi 

spună, nimeni nu se oferă să vină în locul meu, să stea acolo cu trenul! Pentru ce? 

Pentru 4 meciuri ne distrugeţi nouă viaţa!  

 

- Sunt atât de supărată! Nu pot să înţeleg ce e lipsa asta de omenie, ce e bătaia 

asta de joc! Trecem pe la aia prin curte cu trenul, ne batem joc de ei! Un singur 

om dacă era acolo şi de ăla trebuia să aveţi grijă, nu să distrugeţi atâtea vieţi şi 

atâtea case şi atâţia oameni! Nu ştiu cum vă permiteţi aşa ceva! Şi să ne daţi 2 lei! 

Dvs nu aveţi bani să mă plătiţi pe mine, moral, pentru ce îmi faceţi! Mai cerem o 

şedinţă publică, la care cer să fim mai puţini! 

 

Sfetcu Sorin George:În primul rând menţionez că sunt avocatul doamnei Iancu 

Mariana. Cu privire la despăgubire, în nota de fundamentare, aţi spus conform 

legii 255 şi normele metodologice, expertul evaluator este obligat să se raporteze 

la expertizele întocmite şi actualizate de camerele notarilor publici. Într-adevăr 

legea aşa spună, însă aceasta este o condiţie necesară nu şi suficientă pentru că în 

legea 33 care reprezintă cadrul general se spune că despăgubirea se compune din 

valoarea reală a imobilului şi din prejudiciul cauzat proprietarului. Nu aţi făcut 

nicio menţiune cu privire la prejudiciul cauzat proprietarului iar valoarea din grila 

notarială nu reprezintă valoarea reală a imobilului. Astfel în studiul de piaţă 

pentru anul 2019 privind valorile minime imobiliare în  Municipiul Bucureşti şi 

Ilfov. Astfel, în studiul de piaţă pentru anul 2019 privind valorile minime 

imobiliare în municipiul Bucureşti şi în Ilfov, pe care, probabil, s-a făcut şi acea 

expertiză, se precizează la "obiectul lucrării" că lucrarea urmăreşte stabilirea 

valorilor minimale orientative. Aşadar, dumneavoastră aţi stabilit despăgubirea 

în urma unor evaluări minimale, orientative, pentru proprietarii imobilelor. De 

asemenea, la scopul lucrării, se precizează foarte clar că utilizarea valorilor 

cuprinse în ghid ca referinţă în rapoartele de evaluare sau ca justificare a preţului 

unor tranzacţii imobiliare de către persoane fizice sau juridice, de drept public sau 

privat, nu se recomandă, deşi abaterile pot fi semnificative. De asemenea, punctul 

de vedere al ANEVAR spune: "Acestea nu reprezintă rezultatul unui evaluări. 

mailto:dialog.social@mt.ro


Ședința nr. 4/2019        Ediție Finala      DCRSPON// 10.07.2019   Pag. 13 
 

 Bd. Dinicu Golescu nr. 38, Sector 1, Bucureşti  

Tel: 021- 319.61.29, Fax: 021-319.61.29, E-mail: dialog.social@mt.ro  

Această activitate este reglementată prin OUG. 24 / 2011 şi utilizarea lor nu poate 

fi extinsă în alte scopuri. Fiecare proprietate este unică, are caracteristici unice, 

reflectate în valoarea estimată conform standardelor de evaluare." Aşadar, 

dumneavoastră aţi făcut evaluarea având în vedere acest raport de expertiză 

efectuat de cadrele notarilor publici. În concluzia punctului de vedere al 

ANEVAR se spune că studiile de piaţă utilizate de către camerele notarilor 

publici nu vor fi avute în vedere pentru compararea sau a critica rezultatele 

consemnate în rapoartele de evaluare realizate în conformitate cu standardele de 

evaluare în vigoare. Acesta este şi motivul pentru care aţi oferit nişte despăgubiri 

extrem de disproporţionate. Nu se poate ca pentru 130 de metri pătraţi în Otopeni 

să se ofere 20.000 de lei. Este imposibil aşa ceva! De asemenea, cu privire la zona 

de protecţie şi siguranţă, este evident că orice proprietate în interiorul zonei de 

siguranţă de 20 de metri trebuie expropriată, fiind o expropriere de fapt, acel teren 

devenind impracticabil. Totodată, se pune problema şi în cazul zonei de protecţie 

de 100 de metri. În cazul acelei zone de protecţie, se spune clar: zona de protecţie 

aduce atingeri grave dreptului de proprietate... în zona de protecţie se interzice 

amplasarea oricăror construcţii, fie cu caracter temporar, fără aprobarea 

administratorului infrastructurii feroviare. Aşadar, în limita zonei de 100 de metri 

proprietarul nu-şi mai poate exercita corespunzător atribuţiile dreptului de 

proprietate, fiindcă trebuie să obţină aprobarea administratorului de infrastructură 

feroviară. Aşadar, şi în acest caz intervine o expropriere, de fapt. Vă mulţumesc! 

 

Liviu Drăgan: Voiam doar să încerc să clarific anumite aspecte care ţin în 

principal numai de partea de exproprieri. Eu reprezint Departamentul de 

Exproprieri şi noi suntem responsabili pentru modul în care aplicăm procedura 

de expropriere conform procedurilor legale. Astfel, pe baza studiilor de 

fezabilitate, a fost determinată ampriza lucrării, respectiv coridorul de expropriere 

pe care, în urma verificării documentaţiilor, am promovat spre aprobare acest 

proiect de hotărâre de guvern. Urmare apariţiei hotărârii de guvern, vom proceda 

la aplicarea procedurii de expropriere, aşa cum ştiţi, după consemnarea sumelor 

şi notificarea expropriaţilor prin apariţia deciziilor de expropriere care practic fac 

transferul acestui drept de proprietate din partea privaţilor către calea ferată, către 

statul român, administrarea cale ferată, ulterior fiind urmate de etapele specifice 

despăgubirii. Mă simt un pic nevoit să fac referiri la faptul că legea prevede foarte 

clar ca noi să folosim pentru evaluări planurile publice. (...) 

 

- Şi despăgubiri morale? 

 

- Legea nu prevede decât aplicarea strictă a legii. Nu putem să facem altceva 

decât ce cere legea. Vreau să vă explic doar cum funcţionează această procedură. 

Referitor la zonele de siguranţă şi de protecţie, despre care eu reţin că toată lumea 

s-a raportat la ele, ele nu reprezintă o necesitate a exproprierilor, ele sunt definite 
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generic în actele normative de înfiinţare a căii ferate tocmai pentru a putea 

interveni la calea ferată în cazul unui anumit incident. 

 

- Păi şi de ce nu le respectaţi? Aveţi două pe care nu le foloseşte nimeni, vă 

mai trebuie încă una în casă la noi!? 

 

- Încercam să vă spun că zona de siguranţă până în 20 de metri nu este 

neapărat proprietatea noastră. 

 

- Nu aveţi nicio explicaţie pentru acest proiect. Este clar! Aveţi două căi 

ferate, nu există nicio utilitate... 

 

- Doamnă, vă rog să îl lăsaţi pe colegul meu să vă explice. Vă înţeleg 

supărarea, dar lăsaţi-l să vă explice, doamnă! 

 

- Dacă ne înţelegeţi supărarea, faceţi ceva! 

 

- Doamnă, este vorba de un proiect de act normativ. Este un proiect, de aia 

suntem aici. 

 

- Este o lucrare care deja s-a început. 

 

- Doamnă, suntem în faza de proiect. Este o etapă procedurală, s-a cerut 

dezbatere publică pe el. 

 

- Nu este adevărat, s-a început! Sunt oameni care lucrează acolo. De ce 

spuneţi că nu se întâmplă? Se întâmplă! Avem poze. 

 

- Vreau doar să subliniez atât, că zona de siguranţă este special gândită 

pentru a putea interveni în caz de incidente. Ampriza lucrării respectiv cât ocupă 

această linie de cale ferată, de obicei, conţine instalaţiile specifice căii ferate şi 

toate elementele de infrastructură, inclusiv cabluri şi un drum tehnologic de 

intervenţie. În cazul viaductului, că aici voiam să ajung, nu este cazul de drum 

tehnologic de intervenţie. Zona de protecţie desemnează altă zonă, care de fapt 

arată că importanţa căii ferate şi în cazul în care cineva vrea să construiască 

lângă... 

 

- Deja noi devenim prizonierii dumneavoastră! 

 

- Doamnă, vă rog din suflet să îl lăsaţi să vă explice. 

 

- Atât am vrut să vă spun. 
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- Foarte bine. Dar, până la urmă, mie nu mi-aţi răspuns. Nu mi-a răspuns 

nimeni: Vă mutaţi în locul meu? Vă mutaţi în curte la mine, dumneavoastră, cu 

trenul, cu tot!? 

 

(…)” 

 
La finalul dezbaterilor, reprezentantul DCRSPON a informat participanții la ședință cu 

privire la faptul că: 

- Direcția de specialitate va analiza propunerile înaintate; 

- Minuta ședinței va fi publicată pe site-ul ministerului; 

- Ultima variantă a proiectului de act normativ va fi publicată pe site-ul ministerului în 

termenul de cel mult 10 zile, stabilit de Legea nr. 52/2003. 

În încheiere, reprezentanții ministerului  au mulțumit participanților și au menționat 

disponibilitatea ministerului de a colabora cu toți factorii implicați în activitățile 

reglementate de proiectul  de act normativ. 
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